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		Abstract

		Arabic Abstract:  
ألقى حلمي زواتي ثلاث محاضرات ضمن أسبوع فلسطين الثقافي في الخرطوم، 5 - 10 كانون ثاني 1985. كانت المحاضرة الأولى في المجلس الوطني للصداقة والتضامن والسلام. ناقش المحاضر حياة الشاعر الفلسطيني برهان الدين العبوشي ومساهماته في تطوير حركة الشعر الفلسطيني المقاوم منذ ثلاثينيات القرن العشرين.

استضاف المحاضرة الثانية عن "الشعر المقاوم في فلسطين المحتلة 1948-1980، المجلس القومي للآداب والفنون واتحاد أدباء السودان في قاعة المؤتمرات في الفندق الكبير في الخرطوم. كشف الزواتي خلال المحاضرة عن معاناة الشعراء الفلسطينيين تحت الاحتلال، وكيف تحدوا آلة القمع الصهيونية وحافظوا على هويتهم الوطنية.  

ألقى الزواتي المحاضرة الثالثة في معهد الدراسات الآسيوية والإفريقية بجامعة الخرطوم. ركزت المحاضرة على انتهاكات حقوق الإنسان في فلسطين المحتلة، ونوهت بالصمت العالمي عن تلك الجرائم مع أنها تخالف قواعد معاهدة جنيف الرابعة ومبادئ القانون الدولي الإنساني المتعلقة بحماية المدنيين وممتلكاتهم خلال الحرب.  

English Abstract:  
Hilmi Zawati delivered three lectures during the Palestine Cultural Week in Khartoum, January 5-10, 1985. The first lecture was at the National Council for Friendship, Solidarity and Peace. Zawati discussed the life of the Palestinian poet Burhan al-Din Al-Aboushi and his contributions to developing the Palestinian resistance poetry movement since the thirties of the twentieth century.

The second lecture on “The Resistant Poetry in Occupied Palestine 1948-1980” was hosted by the National Council for Letters and Arts and the Sudan Writers Union in the conference hall of the Grand Hotel in Khartoum. During the lecture, Zawati revealed the suffering of Palestinian poets under occupation and how they challenged the Zionist oppression machine and preserved their national identity.

Zawati delivered the third lecture at the Asian and African Studies Institute, University of Khartoum. The lecture focused on human rights violations in occupied Palestine. It noted the global silence on these crimes, even though they violate the rules of the Fourth Geneva Convention and the principles of international humanitarian law related to the protection of civilians and their property during the war.
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